
Vážení občané, 

 

 v internetových novinách TN.NOVA.CZ byl dne 30.5.2021 zveřejněn článek 

„Vyplašený pes se schovával před bouřkou, zastřelili ho! Řeší to policie.“ Následně proběhla 

reportáž v TV NOVA ve večerních zprávách dne 6.6.2021. 

 

 Z obsahu článku a následné televizní reportáže je zřejmé, že starosta obce Kámen na 

Vysočině nechal za pomoci svého známého zastřelit fenku německého buldoka, která se 

zatoulala na cizí pozemek a schovala se do psí boudy před bouřkou. Obsah těchto sdělení a 

jejich dopad mě donutil na ně touto cestou reagovat. 

 

 Dne 25.5.2021 jsem byl ve 21:00 hodin telefonicky požádán občany Kamene o pomoc 

při řešení výjimečné situace. Na jejich pozemek vnikl cizí pes, odmítl pozemek opustit a dle 

sdělení majitelů pozemku je i vzhledem ke své rase nebezpečný (ve skutečnosti německý 

boxer). Majitelé mě požádali ať zajistím jeho odchyt, neboť se bojí vyjít ven, bojí se také že 

dojde k napadení jejich psa. Snažil jsem se ještě ten večer zjistit čí to je pes. Nikdo se ale 

k němu nehlásil a bylo zřejmé, že není z obce Kámen. Od rána druhého dne jsem se snažil  i 

za pomoci místostarosty obce situaci řešit. Postupně jsem obvolal Městskou Policii 

v Havlíčkově Brodě, Policii ČR v Jihlavě, snažil jsem  se dovolat do psího útulku. Nenašel se 

ale nikdo, kdo byl ochoten se věcí zabývat. Policie vše uzavřela s tím, že to má řešit starosta. 

 

 Snažili jsme se psa odlákat a uvázat za pomoci potravy, ale bezvýsledně. Pes byl stále 

agresivnější a poté co jsme vyčerpali veškeré možnosti jak psa odchytit nebo zjistit majitele, 

byl jsem nucen za pomoci člena myslivecké stráže nechat psa utratit. K tomu došlo až ve 2 

hodiny odpoledne. Od večera do druhého dne odpoledne (17 hodin) jsme se tak snažili za 

pomoci dalších osob udělat vše pro to, abychom nemuseli toto krajní opatření použít. Ale 

vzhledem k nutnosti ochrany osob jsem nakonec neměl jinou možnost. Po celou dobu se 

žádný majitel nehlásil, pes neměl žádnou známku, nebylo jisté, zda nedojde k napadení 

občanů, zda je očkován proti vzteklině. 

 

 Údaje ve zveřejněném článku a následné reportáži v TV NOVA jsou nepravdivé (v 

okolí žádná bouřka nebyla, pes působil spíše než vystrašeným dojmem agresivním, nakrmit se 

nenechal. Majitelé pozemku po mně chtěli především, abych je zbavil nebezpečí, ne hledal 

majitele. 



 

 Kdo mě zná, ví, že bych určitě psa bezdůvodně neutratil, když navíc sám mám 

podobného doma. Ale věděl jsem, že jsem vyčerpal veškeré možné prostředky. 

 

 Poté, co se následně ozvali majitelé psa, jsem překvapivě zjistil, že místo toho, aby 

přijali svoji osobní odpovědnost za to, že si svého psa nezajistili (pes byl z Tisu) a nechali ho 

volně pobíhat i mimo svoji obec, vyhrožují mně Policií a sdělovacími prostředky. To nakonec 

učinili, a to i za pomoci majitelů nemovitosti v Kameně. 

 

 Celá situace mě velmi mrzí, ale neměl jsem jinou možnost. Pokud bych na sebe nevzal 

odpovědnost za zneškodnění psa a ten by třeba někoho pokousal, byl bych to já, kdo tomu 

nezabránil. Nikdo jiný odpovědnost přijmout nechtěl. 

 

 Co mě ale nejvíce zarazilo na reportáži TV NOVA je to, že se vůbec nikdo 

nepozastavuje nad tím, jak mohou vlastníci boxera nechat svého psa volně pobíhat, dokonce i 

v sousední vsi (žádná bouřka nebyla). Také mě mrzí přístup majitelů nemovitosti v Kameně, 

kteří mě nejprve požádali o pomoc jako starostu obce a následně líčí vzniklou situaci 

sdělovacím prostředkům v rozporu se skutečností. Asi věděli proč vystupovali v reportáži 

anonymně. Takto jsem já vylíčen jako vrah bezmocného vystrašeného psa a dostávám 

výhružné SMS od zcela neznámých lidí. 

 

 Považuji ale zároveň za nutné obrátit se touto cestou na občany, kteří vlastní psy. 

Odpovědnost za jakékoliv ohrožení osob nebo zvířat psem nese vždy jeho majitel. Pokud se 

ale přesto stane, že se Váš pes ztratí, kontaktujte prosím bezodkladně starostu obce (č. tel. 

606 289 091). Stejně tak pokud někde spatříte zatoulaného psa. Tím bude možné okamžitě 

zkontaktovat majitele a nechat na nich, aby se o svého psa postarali. Určitě budu raději, když 

již nebudu muset nikdy podobné rozhodnutí jako starosta obce učinit...... 

 


